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Spørgsmål nr. 513 (Alm. del) fra Folketingets Transport-, Bygnings- og 

Boligudvalg: 

 

”Ministeren bedes redegøre for, hvad den stigende tendens i an-
tallet af tilladelser til at købe sekundærbolig i Danmark for ud-
lændinge skyldes, jf. TRU alm del - spørgsmål 352.” 

 
 
Svar: 

 
Med Justitsministeriets besvarelse af 20. februar 2018 af spørgsmål nr. 

352 (Alm. del) fra Folketingets Transport-, Bygnings- og Boligudvalg 

sendte ministeriet en opgørelse over antallet af tilladelser og afslag på 

ansøgninger om at købe sekundærboliger i Danmark for hvert enkelt år 

i perioden 2007-2017. 

 

Som det fremgår af opgørelsen, er antallet af både ansøgninger, tilla-

delser og afslag generelt steget i perioden 2007-2017. Opgørelsen viser 

dog samtidig, at andelen af sager, hvori der er givet tilladelse, i samme 

periode gennemsnitligt ligger relativt stabilt på mellem 70 og 80 pct. af 

det samlede antal ansøgninger.  

 

Efter Justitsministeriets praksis gives der tilladelse til køb af sekundær-

bolig, hvis ansøgeren har en særlig tilknytning til Danmark. Justitsmi-

nisteriet vurderer den enkelte ansøgning individuelt, og det afhænger 

derfor af den enkelte ansøgers konkrete tilknytning til Danmark, om 

tilladelse kan gives. Justitsministeriet har ikke grundlag for at vurdere, 

hvad årsagen er til, at der generelt ses en stigning i antallet af ansøgnin-

ger og tilladelser i perioden 2007-2017. Som det fremgår af opgørelsen, 

er der navnlig tale om en stigning i ansøgninger fra norske statsborgere. 

Hvad der foranlediger navnlig nordmænd til at søge om tilladelse til at 

købe sommerhus i Danmark, vides ikke.  

 

 

 


